
                                                                       

Protokół

z  posiedzenia Komisji Budżetu i Samorządu w dniu 12 grudnia  2023 roku 
o godzinie 1400 w sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim.
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Ad.1.Sprawy regulaminowe.

I Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji - 5 radnych
obecnych - 5 radnych
nieobecnych               - 0
Dodatkowo w posiedzeniu udział wzięli Filip Szreter Prezes SIM „KZN-Toruński” Sp. z o.o. oraz
Wojciech Kwiatkowski Dyrektor SIM „KZN-Toruński” Sp. z o.o.
Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego protokołu.

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący Komisji Budżetowej i Samorządu Robert Bejgier.

Przewodniczący Komisji  Robert Bejgier –  o godzinie 1400 otworzył posiedzenie Komisji i  po
powitaniu  Radnych  i  zaproszonych  gości  stwierdził  kworum  pozwalające  na  podejmowanie
prawomocnych decyzji.

III Proponowany porządek posiedzenia:

1. Sprawy regulaminowe. 
2. Omówienie projektu planu celów finansowo - rzeczowych Gminy na 2024 rok oraz projektu

zmiany wieloletniej prognozy finansowej. Zapoznanie się z opiniami RIO na temat: 
• projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej oraz prawidłowości

planowanej kwoty długu, 
• projektu budżetu Gminy Kowalewo Pomorskie na 2024 rok, 
• możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy Kowalewo Pomorskie na 2024 rok. 

       3. Zapytania, sprawy różne. 
       4. Zakończenie.                            

Przewodniczący Komisji  Robert Bejgier  – poprosił o wprowadzenie do porządku obrad punktu
dotyczącego informacji na temat  działalności i tego co do tej pory się wydarzyło i będzie działo
w SIM. 
Zmieniony porządek posiedzenia przyjęto bez uwag.

 Proponowany porządek posiedzenia:
1. Sprawy regulaminowe.
2. Informacja na temat działalności  SIM „KZN-Toruński” Sp. z o.o.
3. Omówienie projektu planu celów finansowo - rzeczowych Gminy na 2024 rok oraz projektu

zmiany wieloletniej prognozy finansowej. Zapoznanie się z opiniami RIO na temat: 
• projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej oraz prawidłowości

planowanej kwoty długu, 
• projektu budżetu Gminy Kowalewo Pomorskie na 2024 rok, 
• możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy Kowalewo Pomorskie na 2024 rok. 

       4. Zapytania, sprawy różne. 
       5. Zakończenie.
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Ad.2. Informacja na temat działalności  SIM „KZN-Toruński” Sp. z o.o.
Prezes KZN Toruński Filip Szreter oraz Dyrektor KZN Toruński Wojciech Kwiatkowski –
przedstawili informacje dotyczące  realizowanej przez SIM „KZN-Toruński" Sp. z o.o. inwestycji
w Kowalewie Pomorskim przy ul. Kościuszki.  

Ad.3.  Omówienie  projektu planu celów finansowo -  rzeczowych Gminy na 2024 rok oraz
projektu zmiany wieloletniej prognozy finansowej. Zapoznanie się z opiniami RIO na temat: 

• projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej oraz 
prawidłowości planowanej kwoty długu, 

• projektu budżetu Gminy Kowalewo Pomorskie na 2024 rok, 
• możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy Kowalewo Pomorskie na 2024 rok. 

Przewodniczący Komisji  Robert Bejgier  – otworzył dyskusję.

Burmistrz  Miasta  Jacek Żurawski  –  przedstawił  informacje  dotyczące  powstawania  budżetu.
Wyjaśnił,  że  budżet  po  uchwaleniu  podatków  nie  może  być  od  nich  „oderwany”.  Budżet  jest
całością i kwoty 600 000,00 zł należy szukać w każdym dziale. Burmistrz oraz całe Kierownictwo
Urzędu patrzy na budżet całościowo, a nie z pozycji Radnego czy sołtysa. Budżet zostanie przyjęty
niedługo i będzie obowiązywał przez cały rok. Należy pamiętać, że w kwietniu odbędą się wybory
samorządowe. Następnie odniósł się do budżetu obywatelskiego i poinformował, że rozpocznie się
weryfikacja ankiet, ponieważ dane zawarte w ankietach nie zgadzają się. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że budżet szczegółowo został omówiony
na  poprzednim  posiedzeniu  Komisji.  Radni  mieli  przemyśleć  i  wskazać  kierunek.  Dodała,  że
załącznik  inwestycyjny,  który  był  omawiany  na  poprzednim  posiedzeniu  komisji  Radni  mieli
przeanalizować  i  wskazać  ewentualne  uwagi.  Wyjaśniła,  że  obcięcie  kwoty  600  000,00  zł
z inwestycji nie ma znaczenia. 

Przewodniczący Komisji  Robert Bejgier  – poinformował, że Radni mają nikły udział w całej
procedurze budowania budżetu. Gdyby Radni wcześniej wiedzieli o planach i zamiarach łatwiej
byłoby im podejmować decyzje.  Podczas  podejmowania  podatków powinny być przedstawione
dwa warianty z propozycjami podatków. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że fizycznie jest to niemożliwe, ponieważ
ostatnie informacje dotyczące podatków są około 20-tego października dopiero wówczas można
przystąpić  do  ostatecznych  prac.  Wyjaśniła,  że  prowadzenie  rozmów  na  temat  budżetu  przed
wysłaniem ich do RIO jest niemożliwe, gdyż nie ma wskaźników przekazanych przez Wojewodę.
Do RIO wysyłany jest projekt budżetu autorstwa Burmistrza. Wyjaśniła, że RIO nie wnika w to na
co Rada przeznaczyła budżet. 

Przewodniczący Komisji  Robert Bejgier  – zapytał czy nie można zwiększyć deficytu do kwoty
15 400,00 zł, czy RIO by to zakwestionowało. 

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna  –  poinformowała,  że  wyznacznikiem  jest  realistyczny
budżet. Wysokość podatków zniwelowała projekt budżetu. Wyjaśniła, że deficyt z inwestycji nie
ma znaczenia. Na działalność urzędową i działania własne trzeba zarobić. Dochody muszą wpłynąć
w 100%. Dodała, że w chwili obecnej różnica pomiędzy dochodem, a wydatkami bieżącymi wynosi
564  000,00  zł.  Rożnica  zmniejszy  się,  ponieważ  wiadomo,  że  nie  zostanie  dokończona  droga
w Elzanowie. Przed Sesją grudniową pieniądze te muszą zostać wprowadzone do Wieloletniej 
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Prognozy Finansowej, by zadanie można wykonać w roku następnym. Dodała, że można sztucznie
zwiększyć dochody. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski –  poprosił Radnych o zaufanie. Zostanie przygotowana taka
wersja  budżetu,  w  której  wszystko  będzie  się  zgadzać.  Razem  z  Kierownictwem  ma  pewne
pomysły,  które  chcieliby  zrealizować.  Dodał,  że  podczas  grudniowej  Sesji  poprosi  Radnych
o przyjęcie tego projektu budżetu. 

Przewodniczący  Komisji   Robert  Bejgier  –  zgodził  się  z  propozycją  Burmistrza.  W wyniku
przeprowadzonej dyskusji ustalono, że Radnym zostaną wskazane pomysły oraz zadania, związane
z nowelizacją budżetu. 

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna  –  poinformowała,  że  ma  nadzieję,  że  to  co  zostanie
przedstawione Radnym zostanie zaakceptowane  w 100%. 

Nikt z Radnych nie wniósł więcej zapytań, ani uwag do przedstawionej propozycji.

Ad.4. Zapytania, sprawy różne.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jerzy  Orłowski –  poinformował,  że  z  Urzędu
Marszałkowskiego  otrzymał  projekt  uchwały  do zaopiniowania  przez Radę.  Zmieniana  zostaje
uchwała dotycząca obszaru chronionego krajobrazu Doliny Drwęcy. Kilka lat temu Rada również
opiniowała taki projekt uchwały. Analizując ten projekt uchwały Przewodniczący zauważył, że nie
wprowadza on żadnych zmian na terenie Gminy Kowalewo Pomorskie. Poinformował, że jeżeli
Rada będzie chciała wprowadzić zmiany do projektu uchwały,  konieczne będzie zwołanie Sesji
nadzwyczajnej. Jeżeli Rada nie wprowadzi żadnych zmian, będzie to jednoznaczne z wyrażeniem
pozytywnej opinii przez Radę. 

Kierownik Biura Rady Donata Pilarska-Mądry – poinformowała, że pracownicy merytorycznie
odpowiedzialni sprawdzają czy nastąpiły jakieś zmiany. O ile będą jakieś zastrzeżenia to wówczas
Rada  musi  podjąć  uchwałę,  o  ile  ich  nie  będzie  nie  ma  konieczności  podejmowania  uchwały.
Dodała,  że  Radca  Prawny  wydał  opinię,  że  Rada  Miejska  ma  30  dni  na  wyrażenie  swojego
stanowiska w formie uchwały.

W wyniku dyskusji ustalono, że decyzja należy do Przewodniczącego Rady Miejskiej.

Radny Wojciech Małkiewicz – odniósł się do iluminacji świątecznych zamontowanych na terenie
miasta  i  poinformował,  że  spotkał  dwóch  mieszkańców,  którzy  zwrócili  uwagę,  że  Gmina  ma
pieniądze  na  iluminację,  a  nie  ma  pieniędzy  na  oświetlenie  ulicy.  Zapytał  z  czego  zostały
sfinansowane iluminacje.

Prezes ZGKiM Lidia Jankowska –  poinformowała, że w związku z tym, że w ubiegłym roku
oświetlenie zostało wpisane do powierzenia ZGKiM. W ubiegłym roku były uwagi mieszkańców,
że  iluminacja  była  za  skromna,  postanowiono  ją  wzbogacić  w roku  obecnym.  Dodała,  że  jest
finansowana  z  umowy  wykonawczej  powierzenia.  Koszt  całej  iluminacji   będzie  w  granicach
50 000,00 zł. 

Kierownik TIiGG Katarzyna Brzycka – odniosła się do wniosku Radnego Marcina Dunajskiego
dotyczącego  dopisania  w  przyszłorocznym  budżecie  drogi  w  miejscowości  Zapluskowęcy.  Po
przeprowadzonej  analizie  stwierdzono, że   droga  ta  ma zapisany  status  drogi  publicznej,  więc 
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powinna mieć parametry drogi publicznej. Jest to droga trzymetrowa i nie da się jej zaprojektować
zgodnie  z  przepisami   drogi  publicznej.  Wpisanie  tej  drogi  jest  niezasadne.  Przewodniczący
Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że ta sytuacja wiąże się z konfliktem interesu.
Radny Wojciech Małkiewicz - zgłosił, że na drodze dojazdowej do nowo powstałych bloków na
ul. 1 Maja pojawiły się dziury. Zapytał czy jest to droga prywatna.  

Kierownik ref. TIiGG Katarzyna Brzycka - poinformowała, że główna droga jest drogą gminną,
natomiast zjazdowa jest drogą prywatną. 

Radny Wojciech Małkiewicz – zapytał czy planowane są na tej drodze jakieś remonty.

Zastępca Kierownika ref. GKiM Paulina Wiśniewska - poinformowała, że na tą chwilę nie ma
możliwości utwardzenia drogi, można jedynie wykonać bieżące remonty równiarką. Jest to nowe
osiedle,  na którym prace budowlane nie zostały jeszcze zakończone, co pogarsza stan tej drogi.
Dodała, że ZGKiM jesienią uzupełniał dziury na tej drodze. stępca Kierownika ref.  dziury na tej
drodze.

Ad.5. Zakończenie.

Wobec  wyczerpania  porządku  posiedzenia  Przewodniczący  Komisji  o  godzinie  1746 zamknął
posiedzenie Komisji.
Protokół zawiera 5 kolejno ponumerowanych stron.

Protokołowała:
M. Chądzyńska
                                                                                                            PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
                                                                                                            BUDŻETOWEJ I SAMORZĄDU
                                                                                                                        /-/  Robert Bejgier


